

































٢٥. لـدى عامـل البنـاء قالبـان متطابقتـان مـن الطـوب. وضعهمـا جنبـاً إلـــى جنــب شـلاث طـرق مختلفـة (كمـا فـي الشـكل)، فحصـل علـى مجسـمات مختلفـة المسـاحات الكليـة الأسطحها الخارجيـة وهــي 72,96,102 . مـا المسـاحة الكليـة للسـطح الخارجــي لقالـب الطـوب الواحـد؟









25. A builder has two identical bricks. he places them side by side in three different ways, as shown. The surface areas of the three shapes obtained are 72, 96 and 102. What is the surface area of the original brick?





least one cell colored?









٢٦. الشكل التالي يوضح مربع 5x5. ما أقل عدد من الخلايا يجب تلوينها بحيث يكون أي مستطيل أبعاده 4x1 أو 1x4 يحـوي علـى الأقـل خليـة ملونـة واحـدة؟

26. What is the smallest number of cells that need to be colored in a 5×5 square so that any 1×4 or 4×1 rectangle lying inside the square has at





day is it?







. ٦٧. سأل مازن الحمار الوحشي و النمر: "ما هو اليوم ؟" الحمار الوحشى يكذب دائماً فـــ أيـام الإثنيـن والثلاثاء والأربعـاء، أمـا النمـر فيكـذب دائمـاً فــي أيـام الخميـس والجمعـة والسبت. قال الحمار الوحشـي لمازن: "يوم أمـس كان أحـد الأيام التـي أكذب فيها." وأجاب النمر: " يـوم أمـس كان أحـد الأيام التـــ أكـذب فيهـا أيضاً." ما هو اليوم؟

27. Mazen asks a zebra and a panther what day it is. The zebra always lies on Monday, Tuesday and Wednesday. The panther always lies on Thursday, Friday and Saturday. The zebra says" Yesterday was one of my lying days". The panther says" Yesterday was also one of my lying days". What





many points were marked on the line initially?







نقطـة. كـم كان عـدد النقـاط المرسـومة علـى المسـتقيم فـي البدايـة؟

28. Several points are marked on a line. Rashed then marked another point between each two adjacent points on the line. He repeated this process a further three times. There are now 225 points marked on the line. How











triangles, as shown, so that AD= BD, CE=CD and EB=EC.



٢٩. المثلـث ABC متطابـق الضلعيـن، فيـه AB = AC. تـم تقسـيمه إلــــــــــ 3 مثلثــات كلَّ منهــا متطابق الضلعين، كما موضح فـي الشـكل، حيـث AD= BD, CE=CD, EB=EC . علمـاً بأن الرسم ليس علـى القياس. مـا هـو قياس الزاويـة BAC ∠؟

29. An isosceles triangle ABC, with AB = AC, is split into three smaller isosceles

Note that the diagram is not drawn to scale. What is the size of angle \angle BAC?









- ٣٠. تعيش مجموعـة مـن حيوانـات الكـوالا مـع 2022 كنغـر فـي 7 منتزهـات. فـي كل منتـزه يكـون عـدد حيوانـات الكنغـر يسـاوي مجمـوع حيوانـات الكـوالا فــــ المنتزهـات الأخـرى. كـم العـدد الكلـى لحيوانـات الكـوالا فـى المنتزهـات السـبعة؟
 - 30. There are 2022 kangaroos and some koalas living across seven parks. In each park the number of kangaroos is equal to the total number of koalas in all the other parks. How many koalas live in the seven parks in total?













